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2020. október 19.-én, a megismételt Közgyűlés meg/újraválasztotta a MÉSZ elnökségét.  Szintén 
megválasztásra került az új Felügyelőbizottság, melynek elnöke Tima Zoltán, elnökhelyettese 
Bachmann Bálint, tagja Földes László, a póttag Tóth Balázs lett.  
 

Elnökség 
A testület – tekintettel az erősödő COVID járványra – az Elnökségi üléseket továbbra is kénytelen volt 
online formában megtartani. Elmondható, hogy ilyen akadályoztatott körülmények között is 
megtartásra kerültek a havi rendszerességű ülések. Az elnök és az elnökség tagjai lelkiismeretesen 
végzik munkájukat, az ülések minden esetben határozatképesek voltak. Az elnök az online ülések 
körülményei között is támaszkodik az Elnökség tagjaira, kikéri véleményüket.  
A szavazások minden esetben szabályszerűek voltak. 
 
A FB-nek nem feladata az Elnökség munkájának befolyásolása, csak az alapszabályban meghatározott 
feladatainak követése, ezért az FB régóta szorgalmazza a Szövetség dokumentumainak – Alapszabály, 
SZMSZ, Pénzügyi Szabályzat - felülvizsgálatát. Ezen a területen komoly előrelépés történt. Az FB 
javasolja a dokumentumok felülvizsgálatának/megújításának legkésőbb ez év végéig történő 
befejezését.  
 
A Szövetség előző évi munkájának ismertetését az elnöki beszámoló részletesen ismertette. Ebből 
látható, hogy az objektív nehézségek ellenére gazdag szakmai és kulturális programot bonyolított le az 
Elnökség, új csatornák is létrejöttek a kortárs magyar építészet szélesebb körű megismertetésére. A 
pandémia miatt ezt elsősorban a – gyorsan előtérbe került - digitális kommunikáció egyre sikeresebb 
használata eredményezte. 
 

Nemzetközi Kapcsolatok - UIA 
Ebben az időszakban is folytatódtak a már korábban kiépített nemzetközi kapcsolatrendszeren alapuló 
együttműködések, elsősorban a V4 országokkal lebonyolított programok előkészítése. Itt is 
elmondható, hogy a járvány erősen megnehezítette, vagy ellehetetlenítette a kiállítások, találkozók 
tényleges létrejöttét. A MÉSZ folyamatosan részt vett az UIA II. régió munkájában. Ennek részletei Mikó 
László UIA képviselő beszámolójában olvashatóak. 
 
A pandémia ellenére az Építészek Nemzetközi Szövetsége (UIA) munkájában a MÉSZ részvétele 
folyamatos volt. Fátyol Tibor a MÉSZ UIA Tervpályázati Bizottságan, Bachmann Bálint az UIA Education 
Munkabizottságában, Kiss Zsolt István pedig az Egészségügyi Épületek Munkabizottságban, Patonai 
Dénes a Sport és Szabadidő Munkabizottságban, Somogyi Krisztina pedig a MÉSZ Környezet-Kultúra-
Nevelés munkacsoportjában tevékenykedik aktívan. Beszámolóik a Munkabizottságok jelentéseiben 
olvashatóak. Ezek közül mindenképpen fel kell hívni a figyelmet a tervpályázatok számának jelentős 
visszaesésére, mely trend megváltoztatására MÉSZ-nek Magyarországon és a nemzetközi 
szervezetekben is mindent meg kell tennie. 
 

Titkárság 
Külön ki kell emelni – a sajnos e posztról leköszönő – Pósa Fanni titkársági munkáját. Az ő áldozatos 
munkája nélkül sokkal nehezebb lett volna a – pandémia ellenére is – ilyen gazdag programot zárni. 
Remélhetőleg sikerül hozzá hasonló lelkesedéssel és tudással rendelkező új munkatársat találni. A 
gördülékenyebb munkavégzéshez támogatható lenne a két fős titkárság is. 
 

 



Régi-Új Magyar Építőművészet 
A MÉSZ lapja a szövetség életében egyfajta állandóságot képvisel. Továbbra is mértékadó szakmai 
folyóirat, közérthetően, bárki számára befogadható módon mutatja be a magyarországi kortárs 
építészet legsikeresebb példáit. Götz Eszter és Szegő György a megbízható és magas színvonalú 
munkáját elismerés illeti. 
 
 

Székház 
Az Elnökség több éve munkálkodik a MÉSZ székház rendbetételének és korszerűsítésének 
előkészítésén, hogy végre méltó körülmények között működhessen a Szövetség. Ennek érdekében 
felmérési terv és a MÉSZ székház teljes felújítására és korszerűsítésére vonatkozó megvalósíthatósági 
tanulmányterv készül/készült. Fontos felhívni a figyelmet, hogy a szükséges anyagi források 
megszerzése és a sikeres megvalósítás, majd üzemeltetés érdekében mindenképpen javasolt a más – 
hasonló céllal működő, vagy működést tervező – szakmai szervezetekkel (BÉK, KÉK, MMA) történő 
koordináció. 
 

Gazdálkodás 
2020. évi költségvetés elszámolása: 
- az összbevétel 96.004.-eFt,  
- az összkiadás (a maradvány összegével kiegészítve) szintén 96.004.-eFt volt.  
Az év végi maradvány összesen 13.412.-eFt volt.   
 
A bevételek legnagyobb részben a működési bevételekből (tagdíj, MMA támogatás, hozzájárulások) 
összesen 22.468.-eFt valamint egyéb bevételekből (támogatások, programok, MÉ), összesen 56.611.-
eFt álltak.  
 
A kiadások legnagyobb összege a személyi kifizetések és közterhei összegéből 14.851.-eFt a működési 
kiadásokból 30.450.-eFt és egyéb kiadásokból/pályázatokkal kapcsolatos kiadásokból - összesen 
52.142.-eFt - tevődnek ki.  
 
Megállapítható, hogy a 2020. évi költségvetés a tervezettnél kedvezőbben alakult. 
 
A 2021 évre tervezett  
- összbevétel 81.854.-eFt,  
- az összkiadás (a maradvány összegével kiegészítve) szintén 81.854.-eFt.  
 
A 2021. évi költségvetési tervezet az elmúlt évek rendszerét követi. Mind a bevételi, mind pedig a 
kiadási oldal rendezett, áttekinthető, az egyes tételek követhetők, a részösszegek – az elmúlt évek 
tapasztalatai alapján – reálisnak tűnnek.  
 
Összességében a Szövetség munkája megfelel az alapszabályban rögzítetteknek, melyet a mellékelt 
költségvetési beszámoló igazol és hitelesít. A felmerült észrevételek elsősorban javítás szándékával 
kívánják felhívni a figyelmet, jelezve a korrigálás lehetőségét és szükségességét. 
 
Budapest, 2021. május 6. 
 
 
Tima Zoltán 
MÉSZ FB Elnök 


